
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  20.02.2023 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Nieobecni Radni na posiedzeniu: 

- Radny Zenon Głąb – nieobecność usprawiedliwiona 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, powitał 

przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

 

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad posiedzenia 

Komisji. 

Ad.1.   

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łazy na lata 2023-2032. 

 
Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą 

proponuje się dokonać zmian:  
1. w wydatkach na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi           
z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust 1 pkt 2 i 3, polegających na:  
- zwiększeniu limitu wydatków na 2023 r i limitu zobowiązań dla zadania „Cinderella then 
and now” o kwotę 16.507,63 zł - środki pochodzą z niewykorzystanych środków 
otrzymanych w 2022 r. oraz z planowanych do otrzymania dotacji ze środków UE ;  
- zwiększeniu limitu wydatków na 2023 r. i limitu zobowiązań dla zadania „W zdrowym ciele 
zdrowy duch” o kwotę 24.879,53 zł - środki na ten cel pochodzą z niewykorzystanych 
środków otrzymanych w 2022 r.  
2. w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegające na:  
- zwiększeniu limitu wydatków na 2023 r. dla zadania „Wniesienie wkładów do spółek prawa 
handlowego z przeznaczeniem na budowę budynku mieszkalnego realizowanego przez 
RTBS Chorzów" o kwotę 196.650,00 zł oraz zmniejszeniu limitu wydatków na rok 2024                      
o kwotę 196.650,00 zł;  
- wydłużeniu okresu realizacji zadania „Zapobieganie kryzysowi wodnemu poprzez budowę 
i modernizację sieci wodociągowej" do roku 2024, zmniejszeniu limitu wydatków na 2023 r. 
o kwotę 6.595.690,00 zł (w tym 6.262.771,00 zł środki Programu Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład) oraz zwiększeniu limitu wydatków na 2024 o tą samą kwotę. 
 



Radna Renata Supernak zapytała czy gmina będzie musiała zapłacić podatek vat od 

wniesionego aportu do spółki RTBS Chorzów. 

Pani Anna Furman odpowiedziała, że po podpisaniu aktu notarialnego dotyczącego 

wniesienia wkładów do spółki będzie trzeba zapłacić podatek vat. 

Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  (  7 głosów za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy na lata 

2023-2032. 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 
Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się:  
1. dokonać zmian w planie dochodów budżetowych, polegających na: 
a) zwiększeniu planu dochodów bieżących o 158.189,52 zł, z tytułu: 
- zgłoszonego zapotrzebowania na wypłaty dodatków dla gospodarstw domowych (dodatek 
węglowy), dodatków dla podmiotów wrażliwych (inne źródła) oraz dodatków elektrycznych 
wraz z kosztami obsługi w wysokości 131.070,00 zł (rozdział 85395), 
- realizacji projektu w ramach programu Erasmus+ przez Szkołę Podstawową                                        
w Chruszczobrodzie pn. „Cinderella then and now” - 119,52 zł (rozdział 80195) 
- otrzymania środków z WFOŚiGW w Katowicach z tytułu realizacji zadania „Czyste 
powietrze" w wysokości 27.000,00 zł, 
b) zmniejszeniu planu dochodów majątkowych o kwotę 6.269.040,00 zł o środki w ramach 
Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład na realizację zadania „Zapobieganie 
kryzysowi wodnemu..." w związku z realizacją części zadania w 2024 r. 
2. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na: 
a) zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 528.511,75 zł z tytułu: 
- wypłat dodatku węglowego, dodatku na inne źródła oraz dodatku elektrycznego wraz                           
z kosztami obsługi w wysokości 131.070,00 zł, 
- realizacji przez SP w Chruszczobrodzie projektów: „Cinderella then and now" zwiększenie 
wydatków o kwotę 18.912,22 zł i dla projektu "W zdrowym ciele zdrowy duch" o kwotę 
24.879,53 zł (80195), 
- realizacji zadań wynikających z porozumienia z WFOŚiGW w ramach programu "Czyste 
powietrze" - 27.000,00 zł (75095), 
- wniesienia udziałów do RTBS Chorzów w ramach planowanej realizacji inwestycji budowy 
bloków - 196.650,00 zł (70095), 
- wprowadzenia wydatków na wkład własny do programu Korpus Wsparcia Seniorów                            
w wysokości 70.000,00 zł (85295), 
- wprowadzenia wydatków na zadanie „Budowa odnawialnych źródeł energii - II etap"                           
w wysokości 60.000,00 zł (90005). 
b) zmniejszeniu wydatków majątkowych o kwotę 6.595.690,00 zł w związku z realizacją 
części zadania w 2024 r. - zadanie realizowane w ramach Programu Inwestycji 
Strategicznych Polski Ład - "Zapobieganie kryzysowi wodnemu..", 
c) dokonaniu przeniesień w planie wydatków w ramach funduszy sołeckich - przeniesienie 
kwoty 15.000,00 zł z rozdziału 60016 do rozdziału 01095, 
3. zwiększyć plan przychodów budżetu o kwotę 73.812,23 zł, w tym: 
- zwiększenie niewykorzystanych środków wynikających z rozliczenia środków określonych 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 
finansowanego z udziałem tych środków w wysokości 43.672,23 zł, w tym środki projektu 
„Cinderella then and now” 18.792,70 zł oraz "W zdrowym ciele zdrowy duch" - 24.879,53 zł, 



- zwiększenie o 30.140,00 zł przychodów z tytułu spłaty pożyczek planowanych                                      
do udzielenia w 2023 r., 
4. zwiększyć plan rozchodów budżetu o kwotę 30.140,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie 
pożyczek dla stowarzyszeń; 
5. dokonać uaktualnienia załączników: 
- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym i nienależącym 
do sektora finansów publicznych, 
- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19,  
- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 
pomocy. 
 
Radna Edyta Wójcik zapytała o planowane dotacje w załączniku nr 5. 
 
Skarbnik Gminy Anna Furman odpowiedziała, że jest to aktualizacja załącznika, która 
dotyczy Górnośląsko -Zagłębiowskiej Metropolii w zakresie transportu publicznego. 
 
Komisja Budżetowa  pozytywnie  (  6 głosów za, 1 głos wstrzymujący się) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej  na 2023 rok.  

 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia/nie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi                   

w spłacie należności cywilnoprawnej. 

Pani Anna Furman - Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że najemca lokalu 
komunalnego zmarł w 2020 r. 

Według posiadanych przez Gminę informacji dłużnik nie pozostawił po sobie 
żadnego majątku. Prowadzone przeciwko dłużnikowi postępowanie egzekucyjne                              
nie doprowadziło do ściągnięcia należności objętych nakazem zapłaty. Ostatecznie 
postępowanie to zakończone zostało umorzeniem wobec bezskuteczności egzekucji -                          
nie odnaleziono nieruchomości należących do dłużnika ani rachunków bankowych. 
Postępowanie zostało umorzone z urzędu, gdyż z egzekucji nie było możliwości uzyskać 
sumy wyższej od kosztów egzekucyjnych. 

W Sądzie Rejonowym w Zawierciu zostały zarejestrowane oświadczenia                                            
o odrzuceniu spadku. Ustalenie kręgu dalszych spadkobierców możliwe byłoby dopiero                       
po przeprowadzaniu postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy                               
z dodatkowymi kosztami. 

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 
doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego nie 
odzyskałaby żadnych należności. 
 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 
 
Komisja Budżetowa  jednogłośnie pozytywnie  ( 7 głosów za) wyraziła zgodę na 
udzielenie ulgi  w spłacie należności cywilnoprawnej. 
 
Komisja Rozwoju i Promocji  jednogłośnie pozytywnie  ( 5 głosów za) wyraziła zgodę 
na udzielenie ulgi  w spłacie należności cywilnoprawnej. 
 
 



4. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/174/2021 Rady 
Miejskiej w Łazach z 25 sierpnia 2021 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących  w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łazy. 

 
Pani Ilona Pelon – Sekretarz Gminy powiedziała, że Rada Miejska podjęła w dniu                  

31 marca 2021 r. uchwałę w sprawie zasad wynajmowania jednak Wojewoda 
rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Śląskiego z 30 kwietnia 2021 r. stwierdził jej 
nieważność. Gmina złożyła skargę na przedmiotowe rozstrzygnięcie do Sądu 
administracyjnego, zaś wykonalność uchwały została wstrzymana do czasu prawomocnego 
zakończenia sprawy. 
Jednocześnie w celu uniknięcie luki prawnej Rada 25 sierpnia 2021 r. podjęła drugą uchwałę 
w tej samej materii. 
WSA w Gliwicach wyrokiem z 27 maja 2021 r. sygn. akt II SA/Gl 362/21 uchylił 
rozstrzygnięcie Wojewody jednak Wojewoda złożył skargę kasacyjną. Skarga ta została 
oddalona wyrokiem NSA z 20 grudnia 2022 r. sygn. akt III OSK 6864/21. Tym samym 
uchwale z 31 marca 2021 r. została przywrócona moc. 
W celu wyeliminowania dualizmu prawnego (istnienia dwóch uchwał w tej samej materii ale 
o różnej treści) konieczne jest uchylenie drugiej uchwały tj. z sierpnia 2021 r. 
 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 
 
Komisja Rozwoju i Promocji  jednogłośnie pozytywnie  ( 4 głosów za)  zaopiniowała 
projekt uchwały  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/174/2021 Rady Miejskiej z 25 
sierpnia 2021 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Łazy. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy w 2023 roku". 

 
Pani Joanna Popczyk Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                                                     

i Ochrony Środowiska powiedziała, że „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy w 2023 roku" stanowi 
wypełnienie obowiązków: 

1.Zgodnie z art. 11 ust. 1 Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz.U. 
z 2022 r., poz. 916 z późn. zm.) zapobieganie bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki 
bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy do zadań własnych gmin. 

2.Zgodnie z art. 21 ww. ustawy o ochronie zwierząt zwierzęta wolno żyjące stanowią 
dobro ogólnonarodowe i powinny mieć zapewnione warunki rozwoju i swobodnego bytu. 

3.W realizacji Programu przestrzegane są przepisy: 
a)cytowanej powyżej ustawy o ochronie zwierząt, 
b)Ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o ochronie zdrowia zwierząt oraz zwalczania chorób 
zakaźnych zwierząt ( Dz.U. z 2020 r. poz. 1421 z późn.zm.) 
c)Ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ( Dz.U. 
z 2022 r. poz. 2519 z późn.zm.), 
d)Rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 26 sierpnia 1998 r. 
w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt (Dz. U. z 1998 r., Nr 116, 
poz. 753). 

Rada Miejska corocznie do dnia 31 marca przyjmuje w drodze uchwały "Program 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Łazy", w którym określa realizację zadań zapisanych w art. 11a ust. 2 i ust. 5 ww. 
ustawy o ochronie zwierząt, obejmującego: 
1.Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt 



2.Opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym dokarmianie 
3.Odławianie bezdomnych zwierząt 
4.Obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt 
5.Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt 
6.Usypianie ślepych miotów 
7.Wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich 
8.Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych                      
   z udziałem zwierząt 
9.Finansowanie Programu 
 
Radna Edyta Wójcik zapytała jaka jest procedura przy potrąceniu zwierzęcia na jezdni. 
 
Pani Joanna Popczyk odpowiedziała, że prowadzący pojazd mechaniczny, który potrącił 
zwierzę, obowiązany jest, w miarę możliwości, do zapewnienia mu stosownej pomocy lub 
zawiadomienia jednej ze służb tj.  policji lub bezpośrednio do Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Lokalowej  i Ochrony Środowiska w Łazach. 
 
Radna Marta Grzesica zapytała o sterylizacje kotów. 
 
Pani Kierownik odpowiedziała, że kwota przeznaczona na sterylizacje przygarniętych 
bezdomnych kotów jest stanowczo za mała. Lepiej koty wysterylizować niż oddawać do 
schroniska. 
 
Radna Renata Supernak zapytała co jaki czas wydawana jest karma dla kotów. 
  
Pani Joanna Popczyk odpowiedziała, że w miesiącach marcu i wrześniu jest wydawana 
karma dla przygarniętych bezdomnych kotów ale może być wydawana częściej jeżeli 
zajdzie taka potrzeba.  
 
Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska pozytywnie (3 głosy za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy w 2023 roku".  

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 5 głosów za ) zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla terenu miasta                         
i gminy Łazy. 

 

Pan Przemysław Hrehorowicz - Kierownik Wydziału Gospodarowania 

Nieruchomościami powiedział, że niniejszą uchwałę podejmuje się na podstawie art. 18 ust. 

2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r, o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023r. poz. 40)   

i art. 9 ust. i ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2022r. poz. 503 z późn. zm.), przyznających radzie gminy 

wyłączne prawo stanowienia w sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy, w tym podejmowania uchwał o przystąpieniu do sporządzania zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Kompetencje rady gminy w zakresie planowania przestrzennego ustawodawca zawarł w art. 

3 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zgodnie z którym 



„kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej na terenie gminy, w tym uchwalanie 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, z wyjątkiem morskich wód 

wewnętrznych, morza terytorialnego i wyłącznej strefy ekonomicznej oraz terenów 

zamkniętych, należy do zadań własnych gminy". 

Zmiana studium obejmuje: 

- wskazanie obszarów z przeznaczeniem pod zabudowę instalacji energii odnawialnej 

(OZE) z wyszczególnieniem możliwości realizacji zabudowy farm fotowoltaicznych i innych, 

- wskazanie granic udokumentowanych złóż piasku w Niegowonicach. 

Obowiązujące studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu miasta i gminy Łazy nie przewiduje zagospodarowania terenu w wyżej wymieniony 

sposób. 

W związku z tym konieczne jest przystąpienie do sporządzania zmiany studium na 

przedmiotowym obszarze. Stwierdza się zasadność przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium w przedstawionych granicach. 

 

Radna Renata Supernak zapytała gdzie będą umiejscowione stacje bądź farmy 

fotowoltaiczne, jakie tereny zostały zaplanowane. 

 

Kierownik Przemysław Hrehorowicz odpowiedział, że będą to tereny w większości prywatne, 

niewykorzystane  przeznaczone w planie jako tereny rolne o większej powierzchni.  

 

Radny Antoni Flak powiedział, że zmiana studium powinna objąć większy zakres zmian                    

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński odpowiedział, że gmina chce przystąpić do zmiany studium 

pod kątem odnawialnych źródeł energii. Obecne zapisy w studium i planie uniemożliwiają 

rozwój farm fotowoltaicznych. Wnioski mieszkańców, które wpływają do urzędu w sprawie 

zmiany przeznaczenia działek będą ujęte (w miarę możliwości) gdy gmina będzie 

przystępowała do sporządzana zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego.   

  

Komisja Rozwoju i Promocji  jednogłośnie pozytywnie  ( 3 głosy za ) zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla terenu miasta                         
i gminy Łazy 
 
Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie                                       
( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 
nadania nazwy.  
 
Przemysław Hrehorowicz - Kierownik Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 

powiedział, że Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy o samorządzie do wyłącznej 

właściwości Rady Gminy należy: podejmowanie uchwał w sprawie herbu gminy, nazw ulic i 

placów będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy 

z dnia 21 marca 1985 roku o drogach a także wznoszenia pomników. Nadanie nazwy ulicy 



"Chabrowa" drodze znajdującej się na działkach nr: 3313 oraz 3325 obręb Niegowoniczki 

(KW CZ1Z/00073067/1), będącej przedmiotem niniejszej uchwały wiąże się z potrzebą 

zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej dla nowopowstającej na tym 

terenie zabudowy mieszkaniowej, tak aby spełniała zasady wynikające z rozporządzenia 

Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021r. w sprawie ewidencji 

miejscowości, ulic i adresów. Ponadto zaliczenie przedmiotowej drogi do kategorii dróg 

gminnych porządkuje przynależność drogi  w strukturze dróg należących do Gminy Łazy. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Rozwoju i Promocji  jednogłośnie pozytywnie  ( 4 głosy za ) zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz nadania 
nazwy.  
 
Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie                                       
( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie.  

 
 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych                            

z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

- Radna Anna Garbarczuk w sprawie zaniedbanych poscaleniowych dróg gminnych, 

- Radna Marta Grzesica w sprawie ul. Tuwima w Chruszczobrodzie, 

- Radny Alfred Bachowski w sprawie ścieżki rowerowej z Łaz do Ciągowic oraz pasów przy  

  ul. Spółdzielczej w Łazach,  

- Radna Renata Supernak w sprawie opasek bezpieczeństwa z programu „Korpusu  

  wsparcia Seniorów”, 

- Radna Edyta Wójcik w sprawie zapadliska na ul. Konstytucji 3-go Maja w Łazach oraz  

  konkursu na kierownika Klubu „Senior+”, 

- Radna Wiesława Majczak w sprawie ul. Gajowej od Głazówki do Wiesiółki, 

- Radna Danuta Ludwikowska w sprawie ul. Topolowej w Łazach. 

  

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                      Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

      /-/ Dariusz Tabas 


